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Újabb vállalásokkal 
a még jobb eredményekért 

A vásárhelyi Vörös Csillag Tsz Táncsics brigádjának 
munkaverseny-kezdeményezése az SZKP XXVII. 

kongresszusának tiszteletére 
A Hódmezővásárhelyi Vörös Csillag Ter-

melőszövetkezet szikáncsi központjában 
tegnap, hétfőn délután megtartott brigád-
vezetők tanácskozásán munkaversenyt 
kezdeményezett a szövetkezet Táncsics 
Mihály szocialista brigádja. 

Mint ahogyan Bajusz Zsuzsa, a verseny-
bizottság elnöke elmondta, viszonozni 
szándékoznak a szovjetunióbeli testvérkol-
hoz, a Tatárbunári „Felkelés" Tsz kom-
munistáinak 40 napos munkaversenyét, 
amelyet az MSZMP XIII. kongresszusa és 
hazánk felszabadulásának 40. évfordulója 
tiszteletére szerveztek. A szocialista bri-
gád ennek szellemében kezdeményezte, 
hogy az SZKP XXVII. kongresszusának 
tiszteletére indítsanak hasonló versenyt a 
város, illetve a megye mezőgazdasági 
nagyüzemeinek szocialista brigádjai. A 
felhíváshoz csatlakozni lehet október l-ig, 
célul tűzve ki, hogy a munkaverseny-moz-
galom hatékanyan segítse a XIII kong-
resszus határozatainak teljesítését, a még 
jobb eredmények elérését. A munkaver-
seny november 7-től az SZKP XXVII. 
kongresszusának kezdetéig tart. 

A versenyfeltételek ismertetését köve-
tően Térjék Erzsébet, a Táncsics , Mihály 
szocialista brigád vezetője tájékoztatta a 
tsz brigádjainak képviselőit az újabb vál-
lalásukról. Egyebek között arról, hogy 3 

százalékkal növelni szándékoznak az 1 te-
hénre jutó tejhozamot, és a tejipari vál-
lalatnak átadott tej minőségét. Célul tű-
zik ki, hogy 80 százalékban első, 20 szá-
zalékban másodosztályú tejet adnak át, 
lehetővé téve ezzel az exportsaj t előállítá-
sát. Vállalják továbbá, hogy az abrakfel -
használás 6 ezer liter egyedi hozamot 
meghaladó szinten is 40 dekagramm lesz 
tejl i terenként, az engedélyezett 50 deka-
gramm helyett A borjúelhul lás és kény-
szervágás összesen sem haladja meg a 3 
százalékot, s a tartási és takarmányozási 
technológia következetes betartását min-
den körülmények között biztosítják. A 
jelentős gazdasági vállalásokon túl kiál-
lítást és vetélkedőt szerveznek majd az 
üzemen belül, bemutatva és jobban meg-
ismerve ezek keretében a szovjet testvér-
szövetkezet dolgozóinak élet- és munka-
körülményeit. 

A versenyfelhívást követően a szövet-
kezet brigádvezetői csatlakozásukról biz-
tosították brigádvezető társukat, és ígére-
tet tettek sa já t vállalásaik elkészítésére. 

Ezután a versenybizottság elnöke remé-
nyét fejezte ki, hogy a vásárhelyi Vörös 
Csillag Tsz kollektíváinak felajánlásához 
csatlakoznak majd a város és a megye 
mezőgazdasági nagyüzemeinek szocialista 
brigádjai is. J. E. 

VII. ötéves terv 

Új telephelyen a Medikémia 
A Medikémia ipari szö-

vetkezet Szeged legjobban 
prosperáló gazdálkodó egysé-
gei közé tartozik. Aki nem is-
meri alaposan az érvényben 
lévő szabályozókat, adókul-
csokat, a Béketelepen épü-
lő ú j telephelyen az előbbi 
megállapítás ékes bizonyíté-
kát láthatja. Pedig . . 

Pálmai Antal e lnök: — A 
magas nyereségadó miatt a 
tavalyi eredményünkből még 
egy aerosol-gyártósort sem 
tud tunk vclna venni, pedig 
az csak eszközeinknek egy 
nagyon kis része. 

Ezek után jogos a kérdés; 
akkor miből a beruházás? 
Jórészt hitelből. Száztizenki-
lenc milliót kaptak az 
OKISZ-tól, 46 millió forin-
tot vettek fel az AFB és a 
szövetkezetek közös bankjá -
tól és ami még a 270 mil-
liós összköltséghez kell, azt 
fedezi a 6aját forrásunk. A 
fontosabb adatok felsorolá-
sából még hiányoznak a ka-
mat lábak: 5 és 12,5 száza-
lék. Az adósságot 1993-ig 
vissza kell fizetni. Ez utób-
bi tény alapvetően megha-
tározza a szövetkezet VII. 
ötéves tervét. 

Az idei év teljesítménye 
már sok mindent jelezhet 
Ez a „fordított" év Ugyan-
is eddig ál tá lában termelé-
sük 40 százaléka esett az 
első félévre, a többi a má-
sodik hat hónapra maradt. 
Most a meglévő technológiát 
leszerelik a Cserepes soron 
azért, hogy átszállítsák az 
ú j épületekbe. Ezért az idén 
az első hónapokban igen-
csak szorgalmazták a gyár-
tást. A produktum mégegy-
szer annyi, mint az eddigi 
legjobb első félévben volt. 
A nyereségük 96 százalék-
kal nőtt, ugyanakkor költ-

ségeik csak 40 százalékkal 
emelkedtek. 

Tehát a saját teljesítmény 
biztató. De legalább ennyi-
re meghatározzák a kilátá-
sokat a szabályozók is. A 
következő évre érvényesek 
pedig még messze nem je-
lentek meg. Talán november 
közepére, végére várhatók. 

Pálmai Antal; — A nye-
reségadózástól függ. hogy 
milyen nehézségekkel j á r 
majd számunkra a vissza-
fizetés és az is, marad-e 
forrásunk a további fejlesz-
tésekre. 

A költözéssel egy időben 
profiltisztítást is végrehajta-
nak. Gumi üzemüket a Sze-
gedi Háziipari Szövetkezet-
nek adták át. Az ú j helyről 
ú j termékeket is szeretné-
nek a boltokba küldeni. 
Aero6olos festékeket készí-
tenek majd. Az elnök sze-
r in t : „Nagyon jó minőségűt 
és sokfélét". Ilyen termék 
jelenleg Magyarországon 
nem kapható. Fajlagosan 
drágább ugyan a forgalom-
ban lévő kenhető festékek-
nél, de használatához nem 
kell hígító és ecse t Az 
autósokat és a háztartásokat 
egyaránt szeretnék megnyer-
ni e termékük vásárlójának 

Az új telephelyen nagy-
mértékben megnő a kapaci-
tásuk í j . Olyan termékekből 
is tudnak most m á r többet 
gyártani, amikből a több-
lettermelést eddig a hely-
szűke akadályozta. A ház-
tartások számára egy má-
sik újdonságot is kínálnak 
majd. Az aerosolos cipó-
ápolót. 

A berendezkedés után 
várhatóan a Medikémia ter-
melési ér téke megduplázó-
dik. Ennek máris megvan az 
alapja, hiszen a szükséges 

gépi beruházások már meg-
valósultak. Szeretnék a tő-
kés expor t jukat is növelni. 
Eddig termelésüknek csak 
néhány százaléka talált a 
határokon túl vevőre. Az 
idén már az egytizedét ér-
tékesitik valutáért a gép-
sorokról lekerülő készáru-
nak. Csak a gazdaságos tő-
kés exportot szorgalmazzák. 

A termelés megduplázását 
az első félévben változatlan 
létszámmal érték el. Közben 
a jövedelmek 30 százalék-
kal emelkedtek. Jó ösztönző 
a plusz munkára, hogy a 
túlórák letelte u tán az 
üzemvezetőtől kapott cisekk 
a pénztárban azonnal be-
vál tható Bólé István 

Látogatás az algyői szénhidrogénmezőn 

Ülést tartott a megyei 
képviselőcsoport 

A Nagyalföldi Kőolaj- és 
Földgáztermelő Vállalat sze-
gedi üzemében, Szeged-Al-
g.yőn tartottá meg soros 
ülését az országgyűlési kép-
viselők Csongrád megyei 
csoportja. Részt vett a cso-
portülésen Papdi József, 
Csongrád Megye Tanácsá-
nak elnöke, Bódi György, a 
megyei pártbizottság osz-
tályvezetője és Molnár Sán-
dor. a Hazafias Népfront 
megyei bizottságának ti tká-
ra. 

Takács Imréné (Szeged), a 
képviselőcsoport vezetője az 
Országgyűlés őszi ülésszaká-
ra való felkészüléssel kap-
csolatos tudnivalókat ismer-
tette. Egyebek között szól) 
az 1984-es költségvetés tel-
jesítéséről; a kedvező és 
kedvezőtlen jelenségekről és 
az idén megvalósítandó fel-
adatokról, amelyek nagy-
mértékben befolyásolják a 
jövő esztendőben kezdődő 
hetedik ötéves tervciklust. 
Az ország energiahelyzeté-
ről. különös tekintettel a 
kőolaj- és földgáztermelésre, 
Juratovics Aladár (Sándor-
falva). országgyűlési képvi-
selő, az NKFV szegedi üze-
mének igazgatója tájékoz-
tatta a képviselőket. 

Ismertette a rendelkezés-
re álló energiahordozókat 
százalékos megoszlásban, s 
mint ismeretes: a szénhid-
rogén ebben nagy arányt 
képvisel, s a szegedi üzem-
hez tartozó területeken le-
vő kutak jelentős mérték-
ben járulnak hozzá az or-
szág energiaszükségletének 
kielégítéséhez. Arról is be-
szélt, hogy a lakossági és a 
kommunális ellátás csak 
oly mértékben növelhető, 
amilyenben mérsékelni tud-
ják az erömüvi felhaszná-
lást. A jelenlegi ötéves terv-
ciklusban 50-6Ü település 
kapott földgázt, a követke-
ző öt évben ez az ütem nem 
tartható, noha az igenvek 
változatlanul nagyok. Befe-
jezésül a feladatokról szó-
lott. amelyekkei az üzemben 
dolgozó mintegy 1600 sze-
mélynek meg kell birkóz-
nia évről évre. 

fel és véleményt nyilvání-
tottak többen. Bibók István-
né (Mórahalom) a meddő 
kutak sorsáról érdeklődött. 
Papdi József a más megyék-
ben folyó kutatásokról és 
fejlesztésekről kért bővebb 
információt. Csókási Zoltán-
né (Szeged) az átlagkerese-
tek alakulását és a három 
műszakban dolgozók anyagi 
elismerését tudakolta. Tóth 
László (Szentes) a „gázlen-
csék" hasznosításáról és a 
szénbányászat jelenlegi hely-
zetéről kért részletesebb in-
formációt. Szabó Sándor 
(Hódmezővásárhely) fölhív-
ta képviselőtársai figvelmét, 
hogy ismerkedjenek meg a 
megyei földgázprogrammai 
és ennek érdekében mun-
kálkodjanak. Röviden szólt 
a szénellátás jelenlegi hely-
zetéről, az ezzel kapcsolatos 
intézkedésekről. Végül azt 
hangsúlyozta, hogy a hete-
dik ötéves terv sorén meg-
határozó lesz, hogy tudunk-e 
elég energiát termelni. An-
tal//}/ György (Kistelek) a r -
ra hívta fel a figyelmet, 
hogy az egyetemek tudomá-
nyos tapasztalatait jobban 
hasznosítsák a gyakorlat-
ban. Király Zoltán (Szeged) 
az elhangzottakhoz kapcso-
lódva a műszaki fejlesztés 

folyamatosságát. mint ész-
szerű követelményt fogal-
mazta meg hozzászólásában. 

Ezt követően a képvise-
lők — Juratovics Aladár ka-
lauzolásával — üzemlátoga-
táson vettek részt. Az a l -
győi térségben levő tíz olaj-
gyűjtő állomás egyikét, s a 
gázüzemet tekintették meg, 
ismerkedve az ott folyó 
munkával . 

A szegedi üzem vezetője 
— kérésünkre — a téli fel-
készüléssel kapcsolatban el-
mondottá: az .üllési gázüze-
met október közevéig végle-
gesen üzembe helyezik, ahol 
naponta 3 millió köbméter 
gázt termelnek majd: üzem-
be állítanak három nagy tel-
jesítményű kompresszort és 
8 új gázkutat. Kijavítják a 
tél kezdetéig a hibákat, be-
fejezik a tmk-munkákat, 
hoau a téli üzemelésben ne 
legyen fennakadás. 

Délután a képviselőcso-
port kötetlen eszmecserét 
folytatott a közéleti munká-
jukkal j á ró tennivalókról, s 
a munkamódszerről hang-
zottak el hasznos vélemé-
nyek. 

A megbeszélés Takács Im-
réné zárszavával ért véget. 

B. GY. GY. 

Az elhangzottakkal 
csolatban kérdéseket 

kap-
tettek 

Szovjet parlamenti 
küldöttség hazánkban 

Losonczi Pál fogadta a delegációt 
Az Országgyűlés elnöké-

nek meghívására hétfőn, teg-
nap hivatalos baráti láto-
gatásra Magyarországra ér-
kezett a Szovjetunió Legfel-
sőbb Tanácsának küldöttsé-
ge. Viktor Nyikonovrtak, az 
SZKP KB titkárának, a Leg-
felsőbb Tanács Nemzetiségi 
Tanácsa agrár-ipari komp-
lexumokkal foglalkozó bi-
zottsága elnökhelyettesének 
vezetésével. 

A vendégeket a Ferihegyi 
repülőtéren Sarlós István, az 
MSZMP Politikai , Bizottsá-
gának tagja, az Országgyűlés 
elnöke fogadta. Jelen volt 
Inon Aboimor, a Szovjet-
unió budapesti nagykövetsé-

gének ideiglenes ügyvivője 
is. 

A nap folyamán Sarlós 
István és Viktor Nyikonov 
vezetésével a magyar Or-
szággyűlés tárgyalócsoportja, 
illetve a Szovjetunió Leg-
felsőbb Tanács küldöttsége 
megbeszélést folytatott a 
Par lamentben A megbeszé-
lést követően Losonczi Pál, 
az Elnöki Tanács elnöke az 
Országház Nándorfehérvár-
termében fogadta a Viktor 
Nyikonov vezette szovjet 
parlamenti küldöttséget. A 
szívélyes, elvtársi légkörű 
megbeszélésen részt vett 
Sarlós István. 

Őszi szállítások 

Az őszi szállítási csúcsforgalom a szeged-rókusi pályaud-
var területén is sok embert, gépet mozgat meg. Nincs pi-
henő hét végeken, ünnepnapokon sem, különösen az ex-
portszállítmányok pontos továbbításáról gondoskodnak. 
Első képünk a konzervgyár ipari vágányáról induló vasúti 
szerelvénynél dolgozókat örökítette meg; szovjet exportra 
indítják a gyár termékeit. Második felvételünk a pálya-
udvar takarítását, újrafestését ellátó vasutasokról készült. 

S o m o g y i K á r o l y n é f i i v é t e l e i 


